
 

 

 

   

 
 

 לא בתפוסה מלאה.עדיין הבריכה נפתחה, 

 הקורונה דווקא כן

 עלון יחיעם
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 בריכת השחייה

. את הבריכה מפעיל אותו נפתחה בריכת השחייה 11.6בשעה טובה, ביום חמישי, 

 מפעיל שעשה זאת בשנים שעברו.

אנחנו מבקשים מכולם  להישמע להוראות ולהנחיות הכלליות ואלה הנחיות שנוצרו 

 בצל הקורונה, כולל מדידת חום בכניסה ורישום של כל הנכנסים.

שעות את הנעשה בשטח.  24מערכת המצלמות הפרושה במתחם מתעדת במשך 

ר במצלמות על מנת למנוע כניסות / פעילויות שאינן מאושרות אנחנו בהחלט ניעז

 וטינן תואמות את הנהלים.

הבריכה מצויידת בכל התקנים הנדרשים מבחינה עסקית ובטיחותית ואנחנו 

 קוראים לחברים להפיק ממנה את מירב ההנאה.

 רחצה נעימה ובטוחה

 

 מגרש כדורסל

והוצבו שלטים נדרשים. ותו אהגדרות המקיפות וחוזקו סודרו במגרש הכדורסל 

  היום עומד המגרש בכל התקנים.

לא לטפס כדי שנוכל ליהנות לאורך זמן מהמגרש המסודר והמתוחזק, חשוב להקפיד 

 על הגדר ולא לבעוט אליה בכוח כדורים.

 

 

 ביטחון

השתתף בכיבוי מספר שריפות באזור ואף החליף את צוות נהריה אש צוות כיבוי 

  בשריפה גדולה באזור טבעון. נדרשו לסייע זהכש

 המגיעות לצוות המסור. אין קץ לתודות

מקדמים אמצעים לשמירה והגנה מפני פריצות וגניבות, מחסימות במרחב הקיבוץ 

 לוגיים.ואמצעים טכנעל ידי פיזיות של צירי כניסה על ידי מסלעות וכן 

 

 משולחנו של עידן רז
  מנהל אגודה קהילתית / ועד מקומי

                                                                    בשם צוות צ.ח.י יחיעם
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 ספרייה

נתנה סמדר שירות השאלת ספרים פרטני. בימים אלה הספרייה  סגרבתקופת ה

 חוזרת לפעילות שיגרתית, כמובן על פי הנחיות הנדרשות בצל הקורונה.

 אנחנו מאד מבקשים להקפיד על הנהלים ולהתחשב באוכלוסיית הסיכון.

 

 םתשלומי

. התשלום ייעשה באופן אוטומטי ולא יתאפשר יותר משתנהשיטת גביית התשלום 

 להעביר תשלומים באמצעות צ'קים.

ספציפיים לכל סקטור, בהתאם למספר התשלומים והסברים נשלחו מכתבים 

 הנדרשים.

השיטה תופעל החל בראשון לאוגוסט ועד אז כולם מתבקשים ללמוד את השיטה 

 מהם.ולהכין את מה שנדרש 

כל הבעיות הנובעות מפיגור בתשלומים שמעכבים את הפעילות כך נפתור את 

 ובא לציון גאל. השוטפת.

 בשאלות והבהרות ניתן לפנות למירי בהנהלת חשבונות.

 

 נוי

 הכניסה לקיבוץ. תוקנו וחודשו שני ראשי השקייה מרכזיים, וחלק מהצנרת בטיילת

המיועדות לכך ולא במקומות אחרים, נדרשת הקפדה על השלכת הגזם לפינות הגזם 

 או 'על יד'.

יש לקחת ו הקיבוץ פזורות הרבה פינות גזם יברחב ,שירות פינו הגזם הוא מועצתי

 בחשבון שהמועצה אינה מפנה גזם שנמצא שלא במקומות המיועדים.

יק גנן פרטי מחוייב לדאוג שכל הגזם יפונה אל פינות הגזם השכונתיות או סמי שמע

 יסוף הגזם המרכזית מול בית העלמין.אל פינת א

עד  בים לכביש והאנשים נאלצים לסחוב את הגזםוידוע שיש בתים שאינם קר

הגזם מפנה משאית שאינה יכולה להיכנס  תאבל יש לזכור שא למקום המיועד לכך,

 לעומק השכונות.

החברים עבודות גדולות במיוחד, הדורשות לפנות כמויות חריגות של גזם, לגבי 

 זאת עם הנוי. בקשים לתאםמת

 (4)המשך בעמ' 
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 (3המשך מעמ'  –)משולחנו של עידן 

 

 גן איתן

 הגן ,, נעשו תיקונים במערכת ההשקייהאיתן במסגרת הפעילות המתמשכת בגן

נעשה גיזום וניקיון ובהמשך מתוכננת גם צביעת אסבסט, הכל  ,חובר לחשמל

 . מקוםמגוון הפעילויות ב תבהרחאפשר תתשבמגמה 

הצטרפו אל והפעילות הקהילתית בגן היקף מספר חברות פנו בבקשה להעלות את 

 צוות ההיגוי. 

להקים הוחלט  שלהן עם צוות ההיגוי בחשיבה משותפתו הן הכינו תוכנית עבודה

 את הדיר כמבנה קהילתי.
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הכוונה היא להקים מקום שיהיה לב העשייה הקהילתית. יאפשר מפגש לפעילויות, 

 יכיל מטבח מתפקד, כיסאות  קהילתיים. המקום-ומפגשים משפחתיים חוגים, חגים

קבוצת מתנדבים חרוצה כבר עובדת במקום בשעות  ושולחנות, גינת תבלנים ועוד.

 הפנאי ובסופי שבוע.

 
 משפחתית-יוזמה קהילתית

 

משים בהם תמשה ,קוטפי התותים. ספסלים 3יהודה בן גיגי נרתם לעניין והכין 

  .בתום הקטיףם להשיבם למקומליהם וער ושממתבקשים לכאמצעי טיפוס, 

אנחנו רואים בגן הזה ובפעילות המתוכננת בו הזדמנות ליצירת שותפות, קשרים 

תרומה  ,בין האנשים ובינם לבין המקום וכן קידום ערך איכות והגנת הסביבה

 והתנדבות.

 חת חלקקולעם רז דגן כל המעוניינים להשתתף בעשייה מוזמנים ליצור קשר 

 .בעשייה
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 שנה טובה לחקלאות

ות, בחקלאנמשכה  סגרלאורך כל תקופת ה החקלאות מסיימת חצי שנה מצויינת.

 דנית על כללי הזהירות.פדה כסדרה, תוך שמירה קוהעבהמוגדרת כענף חיוני, 

נושא במול גופים שונים המאבק  .העיקרי בתחום החקלאות הוא נושא המים ושיהק

בעיצומו ואם יהיה צורך הוא המים והמאגר בעמק הגעתון, יחד עם קיבוץ געתון, 

 בכך נגיע עד בגץ.

 קעות.ות הנטיעות וההשבמטעים נמשכ

 אבוקדו

קטיף האבוקדו הסתיים לפני כחודש, היבול היה גבוה והמחירים היו מצויינים, 

 טון. 210מרץ בלבד שווקו חודש ב בעיקר בחו'ל.

  בננות

יפים היו יבולים ההטון האחרונים של העונה. גם בבננות  200עומדים בקטיף 

 מחירים טובים.הו

בונוס  זרה ומחברת הייצוארימבתי הא קיבלו השנה , האבוקדו והבננות,שני הענפים

 גבוה יותר מאשר בשנה שעברה. 

 לול 

 קילו.ל 'אג 8התקבל בונוס קטן בסך  2019האינטגרציה שיווקה יותר בתקופה זו ועל 

 חממות הידרופוניות

חסה מגדלים . כרגע סיון של גידול בחממות הידרופניותנמצאים בראשיתו של נאנו 

 וכמניות.אגידול גם מתוכנן ובהמשך 

 

 חשמל סולארי

 בשלב האחרון לקראת חתימה סופית וממש בשלב ראשון של הקמה.ה נושא נמצא 

במטרה במקביל עובדים מול החברה שהתקינה מתקנים סולאריים על הגגות בעבר, 

 לקנות את מחציתה. 

 הוא אגרו ווטלטאי שהוא אנרגיה מתחדשת בחקלאות. שאנו מטפלים בו,תחום 

 

 של משולחנם          

 עסקים ומנהל ר"יו – פוקס ירון

 קהילה מנהלת – אסתר קלדס
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 חוסן כלכלי וחברתי

התיקים הכספיים של הקיבוץ  , המשבר הכלכלי שיצרה הקורונה,בתקופה כזו

חוטפים מכה. כל הפרמטרים נופלים. זה מצב שיוצר לחץ גדול. נדרש מאמץ לשמור 

 לייצר הרגשה של הכנסות. יםולא להיכנס לסיכונים מיותרים, שיכולעל רוגע 

 יצרניים.הענפים ה למרבה המזל בכל התקופה הזו נמשכה עבודה שוטפת ונכונה של

הבונוס,  את .נסייהפלעמוד בהמשך השוטף של תשלומי ה ,הקפדנו מאד והצלחנו

קיבלו מאד לעכב בשלב זה וגם את זה החברים  ושכספית יכולנו לשלם, החלטנ

 בהבנה.

רכזי הענפים בעלי התפקידים בקיבוץ, נותן תחושה נהדרת של אחריות רבה מצד  הז

 וכלל החברים.

עבודה מצויינת, החל מנהלת הקהילה,  ,י ביחד עם אתי.ח.צוות צבמהלך הסגר עשה 

 שמירה על המוראל, דרך האחריות הכוללת על ההתנהלות הכללית.מ

באופן כללי קיבוץ יחיעם ומתפקד.  ת הסיעודי עובדהביומתפקדת.  המרפאה עובדת

 עובד. החברים לא מבוהלים, לא מציקים. 

 כל זה נותן לקיבוץ יחיעם חוסן אמיתי.

על המשמעת, על האחריות האישית ועל החברים והילדים כל הכבוד לציבור 

 הסולידריות.

 

 

 לחבר המועדון

החלונות בחדר את  יףלהחלגם תוך כדי השיפוץ הקל שנעשה במועדון, הוחלט 

 יוכל לשמש כחדר כנסים.את מערכת החשמל בו, כך ש ולשדרג  הישיבות

היתה מידי יום בשטח  רוזנברג ליוותה מאד מקרוב את עבודות השיפוץ,  יהודית

 נהל כראוי ובהתאם להחלטות.תווידאה שהכל מ

 השמשת המרפסת.עכשיו בודקים אפשרויות שונות ל

 ערוך פתיחה חגיגית של המועדון המשופץ.כשיסתיימו כל העבודות נ

סבלנו מביטולים רבים של הזמנות לאירועים. עכשיו מתחילות  סגרבעקבות ה

 להתחדש ההזמנות ואנחנו מקווים לעלות על דרך המלך.

 

 (8)המשך בעמ' 
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 (7המשך מעמ'  –)משולחנם של ירון ואתי 

 

 דירות ומבניםהשכרת 

מקפידים מאד אנחנו  מההשכרות עסקיות. חלה קפיצה כמעט פי שתיים בהכנסות

על בקרה מי האנשים שנכנסים לפה, בעקבות בעיות שעלו בעבר וזה משפר את 

 אוכלוסיית השוכרים.

 ומים החשובים ביותר להכנסות עתידיות.אנחנו רואים בהשכרות את אחד התח

, התקדמות גדולה בתוכניות הסטטוטוריות של אזורי התעשייה והתיירותכבר חלה 

 מה שיאפשר השכרות נוספות.

 נה הזאת.שבמתחילת חודש מאי התפנינו לעסוק יותר בתוכניות שהתווינו לעצמנו 

הענף ואצלנו  בענף ההשכרותשמחנו לראות שלא ניזוקנו מהמשבר הכללי בארץ 

 עצמו.כפיל את אפילו ה

ים אתי ושאול פפר בשיתוף פעולה הדוק ועומדים על עובדבתחום השכרת דירות 

 .מפגש עם הדייריםשיחת קיבוץ מקיימים הנוהל שהתקבל ב קיום 

ל פי תוכנית העבודה והקצאת אפשר התחלנו עם תוכנית השיפוץ, עמרגע שהת

 התקציב.

גם שיפוץ עושים ובש וצביעה ובבתים מסויימים מניעת עמטפלים בבכל הבתים 

 פנימי, שיאפשר להעלות את שכר הדירה ולהעלות את ערך הנכס.

  השיפוץ בבניין נוסף.החל  .דרכבת אחעד כה הסתיים השיפוץ של בניין 

החשש שהדרישה מאנשים לעבור מבחנים ירתיע אנשים מלשכור פה בתים התבדה 

 והביקוש גדול מאד.

ים מאד להיות עם היד על הדופק ולעשות בקרה שבועית במטרה אנחנו מקפיד

 להגיע למצב שהכל מושכר ומניב.

 

 דירות אירוח

חוזרות לפעול עכשיו הן  .הסגררי בתקופת מהיו משותקות כמעט לגדירות האירוח 

שפץ אותה, או ל ברור עדיין אם יוחלטבריאות וכו'. תעל פי התו הסגול. מילוי הצהר

 דירות אחרות.י תהלה לסמן עבור העניין שבקש מוועד ההנל

 חדרי האירוח הם אינם מקור רווח כי אם מקור שירות לחבר.

 

 

 
 | rutcohen@yechiam.org.il   | 0523750050 עורכת: רותי כהן

0523750050                  
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 נגיף קורונה עוד כאן והוא מסוכן!

 :חייבותהנחיות התנהגות מ

 שטיפת ידיים. –מטרים / היגיינה  2מסיכה / שמירת מרחק 

 מטרים לפחות! 2. שומרים על ריחוק פיזי של 1

 . חובת חבישת מסיכה בכל יציאה מהבית ובדגש על כניסה למבני ציבור! 2

 שוטפים ידיים במים וסבון! –. שומרים על היגיינה אישית 3

 

 38או חום של  ,או קושי בנשימה ,שיעולמי מאיתנו שמרגיש את אחד התסמינים )

 מעלות( עליו להישאר בבית עד יומיים לאחר ירידת החום או חלוף התסמינים!!!

  כמו כן חלה חובת דיווח על כל מי שנכנס לבידוד או שחוזר מחו"ל!

 יש לדווח באחת הדרכים הבאות:על כל נתון שכזה, 

 .צח"י  - ישי / עידן*   רחלה בריאות*   יאנה במזכירות* 

 

 אנו ממשיכים להיות בקשר רציף עם גורמי המועצה בכל הקשור לנגיף הקורונה.

/  שמבקשים להקפיד על ההנחיות בדגש על כל כניסה למבני ציבור: כולבו /הנה"ח

 / מינהלה / מרפאה. היספרי

 

 

כולם מחויבים לציית להנחיות אלו, בריאות הציבור תלויה בכל אחת 

 מכולם לגלות אחריות אישית. ואחד מאיתנו, מצופה

 

 

 *5400לכל בירור בנושא קורונה יש להתקשר למוקד משרד הבריאות 

  https://info.oref.org.il/למידע העדכני ביותר:  –פורטל חירום לאומי 

 

https://info.oref.org.il/
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 מחדשים את מפגשי הגמלאים

 , בספרייה10:00, בשעה 09.07 ביום חמישי

 

 בתוכנית:

 קפה ופטפוטים 10:00

 

 עם המוזיקאי עוזי אסנר 10:30

 

 מחכים לכם!
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 חזרנו. כל אנשי הצוות חזרו לעבודה.

 הגיל הרך

ואנשי  כל המערכתל הראשון של הקורונה, במהלך הסגר, במה שנהוג לכנות הג

ההורים  םהגננות והסייעות היו בקשר ע כולל סנדי, יצאה לחל"ת. הצוותים,

 והילדים בהתנדבות.

שר לשמור על ההנחיות, על אף שהן פמשתדלים ככל האעכשיו עם החזרה לפעילות, 

 אינן מחוברות למציאות של גני ילדים ופעוטונים.

כל המתווים של משרד החינוך ולהתאים את הפעילויות  מנסים כרגע להבין את

 לאישורים שנקבל. )לדוגמה אין עדיין אישור לשיעורי שחייה לילדי הגנים ועוד(.

 ב לאנשי הצוות על ההתגייסות בהתנדבות!לאנחנו מבקשים להודות מכל ה

 

 מרכזון

 גם צוות המרכזון יצא לחל"ת.

 ילה, תוך התאמה מתמדת עם השינוייםזרה לשגרה חזר המרכזון לפעילות רגחעם ה

 דים יחזרו תמיד למרחב בטוח.לכדי שי שנגזרים מפעילות בתי הספר,

חמישי מאחת עד  דהלימודים, פועל המרכזון בימים ראשון ע סיוםבימים אלה, עם 

 ארבע.

 פעילות הקיץ בהתאם להנחיות וחוקי הקורונה.

 

 נעורים

 ם.את נעורים יחיעבשעה טובה התחילה גאיה רוזנברג להדריך 

העיכוב הארוך בהפעלת הנעורים, כדי למצוא את המדריך/כה המתאימה והטובה 

 ביותר, השתלם!

ו שמרה על קשר טלפוני עם כעבודתה ממש עם הכניסה לסגר ובמהלגאיה החלה ב

 ומידי פעם הפעילה אותם במסגרת פעילות קהילתית. הילדים.

 חינוך

 משולחנה של

 סנדי ירום
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ט  –פעילות קבועה ומסודרת, פעם בשבוע לכיתות ז'  חלהעם החזרה לשגרה ה

 יב'. –ופעם בשבוע י'

בנוסף החזירה גאיה את מנהג ניגוב החומוס המשותף לכל בני הנעורים ביום שישי 

 בצהריים.

 
 היה שווה לחכות.חולצה סגולה( ובני הנעורים. גאיה )במרכז ב

 

 פעילות קיץ

 ךהפעילויות המתוכננות לקיץ מבוססות על פעילות פנימית מקומיות  בתוכל 

 הקיבוץ ללא נסיעות וזאת בשל חוקי הקורונה.

 אנחנו נעזרים בכוחות מקומיים ככל האפשר, כדי לשמור על בידוד ומוגנות.

 

 חיתים עליה שינויים מהיום למחר.לא פשוט להתנהל במערכת שמנ

 ולעיתים לוקח זמן להתארגן. ןעבירים הנחיות סותרות ברגע האחרומ

יש לציין שהצוותים משתדלים מאד להתנהל כרגיל מבלי לבטא את הקשיים מול 

גם לא מול ההורים.עכשיו צריך ללמוד איך לחיות ליד הקורונה הזו, כי היא  ,הילדים

 חיים שגרתיים ושמחים ככל האפשר.תהיה פה ולאפשר לילדים 

 

 !שיהיה לכולם קיץ צונן, שמח, בטוח ובריא
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 , נערכה מסיבת פרידה צנועה ליוסי סיגל, עם הפסקת2020בראשון לחודש יולי, 

 שנה. 40 –עבודתו בענף הנוי לאחר יותר מ 

לא רבים מכם מכירים את צליל קולו של יוסי. הוא ממעט לדבר, הוא פחות איש של 

 אנשים.

לעומת זאת כנראה שכל עץ וצמח ברחבי הקיבוץ מכירים את צליל קולו, את מגע 

 ידיו את ליטוף עיניו

 

 זאי לירוק ולצומח.לא מובנת מאליה האהבה הגדולה שנושא איתו ילד פרי

אחוזה  הבילדותי", מספר יוסי, "גדלתי באחוזה, אצל משפחה אומנת. זאת הית"

גדולה מאד עם גן מקסים, המון פרחים וצמודה ליער. בעל האחוזה נתן לי חופש 

חזרתי עם אמא שלי  13בגיל  לעשות מה שאני רוצה ואני ביליתי שעות בין הצמחים.

 לבית ספר תיכון". לפריז

 הלוחש לעצים     



 (14שך בעמ' )המ
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 (13המשך מעמ'  –)יוסי סיגל 

 

כשהיה תלמיד בבית ספר תיכון, הצטרף יוסי לתנועת השומר הצעיר והפך לציוני 

 נלהב.

רציתי ללמוד אגרונומיה. בדיוק אז " וסי ומספר,", ממשיך יבסוף לימודי התיכון" 

 ".ואני התקבלתי ללמוד בו פתחו בפרברי פריז, בית ספר גבוה לחקלאות

צו גיוס לצבא הצרפתי. הימים היו ימי יוסי , קיבל 18אלא שאז, כשהגיע לגיל 

מלחמת אלג'יר ולא היה מקום לחשוב או לקוות שניתן לדחות את הגיוס. כמו 

הדרך היחידה לחמוק משירות בצבא צרפת, ם רבים באותם ימים, צעירים יהודי

ממש תוך ימים לארץ עליתי "נדרש לקבל החלטה מיידית. היתה לעלות ארצה. יוסי 

 .", הוא אומרספורים

בקיבוץ כבר היו מספר חברים מהתנועה בצרפת, אשר . 63יוסי הגיע ליחיעם בשנת 

 .הכינו את הקיבוץ שהנה מגיע הגנן של הגרעין

 
 1964יוסי. 

אבל יוסי כנראה הסתפק בצורך להכיר את הצומח ועשה ככל יכולתו ללמוד על 

 הצומח המקומי.

"כל האלונים הגדולים שאנחנו רואים היום סביב המועדון וחדר האוכל, היו אז 

שיחים ואני עשיתי עבודת גיזום שהפכה אותם לעצים שהם היום", נותן יוסי דוגמא 

 ל.לתפיסה על פיה פע

יתר חברי הגרעין של יוסי הגיעו לארץ, יחד הם התגייסו לצה"ל, לנח"ל ויחד הם 

 נקראו למילואים חודשים ספורים אחרי השחרור, למלחמת ששת הימים.

הגנן בקיבוץ היה אז חבר בשם מנחם 

ביב. מנחם ניהל את הנוי על פי התפיסה ר

שקבע בימיו הראשונים של הקיבוץ הגנן 

 המיתולוגי ישראל כספי ז"ל.

כמו ישראל, גם מנחם גרס שיש לשמור 

 ככל האפשר על הקיים וכך לימד את יוסי.

"אחרי חצי שנה", מספר יוסי, "עזב מנחם 

את הקיבוץ ונשארתי לבד, בלי לדעת 

הקיבוץ ובלי להכיר עברית, בלי להכיר את 

 את האנשים".
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שהסתיימה המלחמה וחזרתי לקיבוץ, נשלחתי לקורס רכזי נוי ברופין. אבל "כ

כשסיימתי ללמוד, מי שריכז אז את את הנוי, שמואל פלשנר ז"ל, לא נתן לי לחזור 

 לנוי ונשלחתי לעבוד בענף האבוקדו, שתקופה מסויימת גם ריכזתי אותו".

 חזר והכיר את שושי.  מסיבות אישיות עזב יוסי את הקיבוץ וכעבור שנתיים 78 -ב 

באותה תקופה ריכז יואש את ענף הנוי וביקש מיוסי לחזור לנוי. "עבדנו ביחד במשך 

כמה חודשים, יואש עזב את העבודה ואני נשארתי כרכז הנוי", ממשיך יוסי לשחזר, 

"המדיניות שלי ושל קודמי לא השתנתה", הוא מדגיש, "שתילת דשאים גדולים, 

פת צמחיה ארצישראלית, ים תיכונית. רוב העצים שקיימים שמירה על הקיים והוס

 היום בקיבוץ, הם עצים שאני שתלתי", אומר יוסי בתחושת סיפוק.

 

 
 . כבר גנן מדופלם וסבא. יוסי עם הנכדה אלה'הגנן של הגרעין'כבר לא 

 

 (16)המשך בעמ' 
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, תוך כדי עבודה בנוי יצא יוסי ללימודי אדריכלות נוף. מצויד בידע  90 –בשנות ה 

 מקצועי מעודכן וכבר עם הרבה שנות נסיון מאחוריו המשיך יוסי לטפל בנוי ובנוף

שמור על הקיים ועל הקיבוץ, על פי אותה תפיסה האומרת שיש לעשות הכל כדי ל 

 הצומח הטבעי האופייני לאזור.

 

 
 האיש והמכסחת. עם הנכד גוני

 

"עכשיו אחרי ההפסקה שנכפתה עלינו, אני מרגיש שזה מספיק לי. שסיימתי", הוא 

 .אומר

אבל יוסי, איש עם נשמה ירוקה, לא הסתפק בטיפוח הגינה הפרטית שלו והמשיך 

 כך עד משבר הקורונה.והמקומי לעבוד בנוי, כאיש הכיסוח 

קשיים עם חברים באופן פרטי ועם  לפעמיםהיו לי " ", מסכם יוסי,לאורך השנים"

את  איתם, אני מדבר, שהמוסדות, אבל תמיד אהבתי מאד את העבודה, את העצים

                         . ותם, את הטבע ואת הנוףני מבין אהצמחים שא

, 68כשהגיע לגיל פנסייה, 

הבין יוסי שכבד עליו 

לנהל את הנוי של 

הקיבוץ הגדל ומתפתח 

והוא העביר את התפקיד 

לאילן בר ובהמשך נוצרה 

 השותפות עם נוי געתון.

 

אבל יוסי, איש עם 

נשמה ירוקה, לא 

הסתפק בטיפוח הגינה 

הפרטית שלו והמשיך 

, כאיש לעבוד בנוי

הכיסוח וכך עד משבר 

 הקורונה.
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אני מאד אוהב את יחיעם כמקום, את הנוף שמאד מדבר אלי את תחושת הבית 

שיש לי פה בנוף הזה. וכמו כל אוהב נוי", הוא מוסיף בחיוך, "אני מאד אוהב גם את 

 הבתי לצומח. הגינה הפרטית שלי, שמבטאת את א

 

 המקור העמוק של זה", מסביר יוסי, "הוא אהבת ארץ ישראל ואהבת האדמה".

במסגרת אהבת המולדת והקשר לארץ, התנדב יוסי במשך יותר מעשרים שנה 

 במתמי'ד עם צוות חברים מאד מסור מהקיבוץ, רפי לוין ז"ל וחוה אלון, תבדל"א.

 

במשך השנים, צבי איתן  ובדו איתלאנשים שעמכל הלב להודות יוסי מבקש לסיום 

 זל', ריקרדו זל' ויהודה בן גיגי, שיבדל'א.

 

 

 
 בגינתו הפרטית. יוסי עם הנכדה ג'ון

 (18)המשך בעמ' 
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קרא בעבר בריכת האגירה, ואחר כך הגן היפני )על אף שאין בו במקום המקסים שנ

התכנסו, עוטי מסיכות ושומרים על ריחוק חברתי נדרש, מספר שום דבר יפני...(, 

חברים, להודות ליוסי על שנותיו הרבות בנוי וליהנות מארוחת בוקר מזמינה שערכו 

 ויאנה. ןרז דג

דן רז, שציין עד כמה הוא מזדהה עם על פי הסדר עבר המיקרופון בין ידיהם של עי

התפיסה הגורסת שיש לשמור על הקיים ועל הצומח האופייני לאזור, אנשי הנוי 

 והמנהלים.

 
 דבריו של ירון פוקס:

 יוסי ,

 אין עץ שיח ואבן ביחיעם שידך לא נגעה בם.

הטמעת יופי רב באדמת יחיעם ולא רק בענף הנוי איתו אתה מזוהה כל כך אלא גם 

ת התשתית והניהול בענף האבוקדו ביחיעם, כמרכז וועדת נקודה, וכמובן בהקמ

 בהתנדבות ארוכת שנים בביטחון של יחיעם.

 אנו רוצים להודות לך על עבודתך רבת השנים עם יציאתך לפנסיה,

 ולאחל לך שדרכך החדשה תהא מוצלחת ומהנה.

 שרויות,גלה עולם שלם של אפ צא עם כוחות חדשים ורעננים לדרכך החדשה,

 ודע ליהנות מכולם. נצל את הרגעים היפים עד תומם

 מכל חבריך מהקיבוץ והעבודה.

 יוסי היקר נתראה בשבילים היפים,

                                                               הנה מגיע לך.ית
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 ברכתה של אתי קלדס:

במאת: חיה שנה  חוט  

 אִם אָדָם

ךְ אַחֲרָיו חוּט  הָיָה מוֹשֵׁ

ךְ, הוּא הוֹלֵׁ  לְכָל מָקוֹם שֶׁ

ן אַחֲרָיו, ה הָיָה מְסַמֵׁ  מֶׁ

גְמָה, יזוֹ דֻּ  אֵׁ

 מִשָם עַד שָם, קַו דַק

י הָאֲדָמָה.  עַל פְנֵׁ

ויָק  רִשוּם רָגִיש וּמְדֻּ

 וְתָמִיד נִרְגָש

 

קמו באופן ספונטני חברים שביקשו לברך ולהיפרד. מרדכי אחרי הדוברים הרשמיים, 

בר ואדם לסלו  העלו זיכרונות מתקופת הגיעם לקיבוץ, מהחברות בגרעין משותף 

 ומשירות משותף בצה"ל וציינו את חלקו של יוסי ביופיו של המקום.

 
ודה בן גיגי נשא דברים נרגשים על רעות עמוקה וארוכת שנים, על עבודה יה

משותפת ושיתוף פעולה ועל צניעותו של יוסי, שמנעה ממנו, לדברי יהודה, לממש 

 עד תום את יכולותיו.

 

 

בעולם, לכול ל אדם משאיר את רישומו כ

  .ואחד רישום מיוחד משל

אומרים כי בשנים האלה  ך לעבודהיחבר

השארת את רישומך ,ישעבדת בנו  

 בכול אשר נגעת.

 

 אחר, שונה. אתה מתחיל פרק נוסף בחיים,

ודאי ואתה תעשה לביתך, לעצמך, והכול ב

ך מיוחדת שלך.  באותה הדר  

אני מאחלת לך המון עשייה, מנוחה, 

.בריאות ואריכות ימים  
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היו יושבות הנשים, לבד או בחברותא וקולעות סלים  כבר מימי קדם

מחומרים שונים שמציע הטבע. בשיטות ובטכניקות שונות, תמיד בשקט 

 ובסבלנות אין קץ.

העיניים העוקבות אחר  ,השילוב בין החומר, הידיים העושות במלאכה

 הסיפוקהעיגול ההולך וגדל, הולך ומתרחב ותחושת 

 

קבוצת  והופכת לטרנד. ים חוזרת לחיינוכמו עיסוקים קדומים רבים גם קליעת הסל

התארגנו שראו בפייסבוק את עבודותיה של איילת כהן )עין השופט(, מיחיעם בנות 

, ביחיעם, בגלריית ה קשר והזמינו אותה לערוך להן סדנה, כאןיצרו איתביחד, 

 פלמינגו.

נה, הן כבר הרבה סבלנות ואורך רוח נדרשו להן, כדי להתרגל לטכניקה ולתנועות וה

 לקראת מפגש שני.

 

 
 

 הקולעות במחטים
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לקחת פסק זמן לאסוף את המחטים מעץ מקומי, לטפל בהן כנדרש,  איזו הנאה,

ולהוציא  בהרבה ריכוז, בשקט, להתיישב בחברותאלהתנתק מהריצה היומיומית, ו

 תוצר.

 

~*~*~*~**~*~*~*~*~*~*~*~**~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~* 

 למוציק )מרדכי גור( הגיבור

 !95מזל טוב והמון ברכות ליומולדת 

 מצדיעים לך!

~*~*~*~**~*~*~*~*~*~*~*~**~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~* 
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עצמנו לקוות שניתן ז עוד הרשינו לאם א גם חג השבועות מאחורינו.

עכשיו יהיה לחגוג אותו כרגיל בהתכנסות קהילתית המונית. התבדינו. 

 פנינו אל הקיץ החם

 

 לו,כמו החגים והמועדים שקדמו שיום נעים וחמים ליווה את החוגגים בשבועות 

 .ברוח שונה השנהכבר נחגג 

 

  

 

שירה תוך צבעה את היישוב, עברה בין הבתים  ,שיירה של כלים חקלאיים מקושטים

ובהתאם לתחושת  הרבה שמח והפתעות אל דיין.בהנחייתו של הזמר ישר ,בציבור

 קירבה. רהניצחון על הקורונה, ללא מסיכות ובית

מבתיהן והצטרפו משפחות רבות לאחר תקופה ארוכה של ריחוק חברתי, יצאו 

 .כה העליזהלתהלו
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את האירוע  לצוות העוזרים המדהים שעזר, הקים, ליווה והפעיל המון תודות

 המשמח.

 

 ם שלנוהקיבוצניקי

ד מהשני ועטויי מסכות, נפגשנו האחמרחק תוך שמירת בערב קריר, לאורו של ירח, 

 שמוע על סדרתויואל, שחקן מחונן, ל במאייוצר ו ,עם האחים רוזנקיאר, יונה

 הטלוויזיה "קיבוצניקים".

 
 

 (24)המשך בעמ' 

קיבוציניקים היא סדרת טלוויזיה 

ישראלית, מסוגת דרמה יומית, 

היוצרים  שנהגתה ונוצרה על ידי

אורי ויסברוד, יונה רוזנקיאר, 

אמיתי אשכנזי ואבנר שפע, עבור 

" והופקה על HOTרשת הכבלים "

 ידי חברת ההפקות "סומיוקו". 

 12-הסדרה עלתה לשידור ב

, רגע לפני שהקורונה 2020בינואר 

הושיבה את עם ישראל בבית 

והבטיחה לסדרה רייטינג שלגבוה 

 ממנו אי אפשר היה לצפות.
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  (23מעמ' המשך  –משולחנו של רז דגן )

 

ייו ולדרכו אחרי לאחר שהתפזרו איש איש לחחת, הסדרה מתארת בני קבוצה א

 מקיבוץ "מעיין  ,בני כיתת "נרקיס" ,שנות הצבא שלהם, חבורה של קיבוצניקים

ץ בו גדלו כל חייהם מגלים שהקיבואשר בשנות השלושים לחייהם,  , כברחיים"

  ורעיונותיו. רר מנכסיוומתפ

האנגר הם נאלצים לחזור להיות בקשר ולחיות ביחד במבנה ישן של בשלב מסוים, 

 השייך לקיבוץ. בני הקבוצה מוצאים את עצמם שוב, תל אביב תעשייתי בדרום

 עושים הכל ביחד כמו שעשו כשהתגוררו בבית הילדים של הקיבוץ: ישנים, 

מטיילים, מתקלחים ומתבגרים, אך במקביל, כל הסודות והשנאות, השקרים, 

מתחברים  בר'החה .בדיוק כמו שהיה אז ,כרונות והחברויות שלהם צפים ועוליםיהז

תאונה הפך במשחק נוגע ללב(, בן הקבוצה שעקב  ,בעיקר סביב  יוגב )יואל רוזנקיאר

 לבעל צרכים מיוחדים והם מרגישים את עצמם אחראים לו ולרווחתו.

יונה ויואל סיפרו על תהליך הכתיבה הממושך, שהוא כשלעצמו היה חוויה שיכולה 

סדרה. על הרצון לגעת בתמות משמעותיות מחיי הקיבוץ ועל המקום לשמש כ

 האישי של כל אחד מהם, שבא לביטוי בתכני הסדרה.

 איזה חמודים!

 

 

 ומה בהמשך 

הקיץ כבר כאן, עדיין בצל קורונה ואנחנו מקווים שנוכל לייצר עניין ופעילויות 

 מהנות על אף המצב )ראה תוכנייה בעמוד הבא(.

 
 ושכולנו נדע רק בריאות, הנאה ושמחה!

https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%AA%D7%9C_%D7%90%D7%91%D7%99%D7%91
https://he.wikipedia.org/wiki/%D7%AA%D7%9C_%D7%90%D7%91%D7%99%D7%91


 


